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Politikagintzan dagoen sumindura salatu du 
Confebaskek Ibarretxerekin elkartu ondoren 
Herri Batasunaren «apustu demokratikoa» laudatu du Baltasar Erraztik 

Asier Pz. de Karkamo / Gasteiz 
... 

Elkarrizketa sorta berria
ri ekin zion atzo Juan 
Jose Ibarretxe Eusko 
Jaurlaritzako lehendaka
riak EAEko giza taldee
kin, egungo prozesuaren 
inguruan iritziak truka
tzeko asmoz. Atzo enpre
sarien ordezkariekin bil
du zen. Gaur, berriz, ELA 
eta eeoo sindikatuetako 
ordezkariak hartuko ditu 
Ibarretxek. 

MIR EN SA EZ 

ENPRESARIAK itxaropentsu 
daude. Halaxe jakinarazi zion 
atzo Baltasar Errazti Confe
baskeko preSidenteak Ibarre
txe lehendakariari , honek 
egungo egoera politikoa 
aztertzeko eragile sozialekin 
burutuko duen bigarren 
elkarrizketa sortaren lehen 
saioaren ostean. Erraztik 
horrelako bilerak egitea 
garrantzitsua dela adierazi 
zuen, Euskal Herriak bizi 
duen egoeran «oso positiboak 
baitira denen arteko elkarriz
ketak». 

Juan Jose Ibarretxe. EAEko lehendakaria. Confebaskeko buruzagiekin atzo izandako bileran. 

Etorkizuna ilusioz ikusten 
dute EAEko enpresariek, 
azken hilabeteetan «hainbat 
arrazoi izan baitira Euskal 
Herriak bakea lortuko duela 
pentsatzeko». Arrazoi horien 
artean , HBk «politikaren 
aldeko» apustua azaltzea 
aipatu zuen Erraztik. Politika 
munduan, halere, «gizartean 
sumatzen ez den sumindura» 
dagoela esan zuen enpresa
rien buruak, «lasaitasuna 
inoiz baino garrantzitsuagoa 
den honetan». 

Kale erasoez ere mintzatu 
zen. gertaera «hondarrekoa 
baina garrantzitsua» dela iri
tziz. Erraztiren ustez, «bortiz
keriak min handia egiten dio 
euskal gizarteari». Nolanahi 
ere, kale borroka «epe erdi 
edo luzean» amaituko dela 
uste du Confebaskeko presi
denteak. Esan zuenez. «erra
zegi eskatzen ditugu maiz 
berehalako emaitzak, baina 
gauzak lasaiago hartu behar 
dira». Izan ere, denborak 
bakearen alde jokatzen du 
Baltasar Eraztiren ustez. 

Su-etena gorpuztuz 
doa 

Bigarren aldiz hartu zituen 
atzo EAEko lehendakariak 

enpresarien ordezkariak, 
egungo prozesu politikoa 
aztertzeko asmoz urte hasie
ran gizarte taldeekin biltzeko 
erabakia hartu zuenetik. 
Aurrekoa otsailaren lehen 
astean izan zen eta azaroan 
hainbat enpresarik jasotako 
ETAren gutunak izan zituz
ten bildutakoek hizpide, bes
teak beste . Gai hori atzoko 
bileran ez zela mahai gaine
an izan adierazi zuen Balta
sar Erraztik, «azarotik hona 
ez baita gutun gehiagorik 
agertw> . Hori ere ETA talde 
armatuaren «su-etena gor
puzten» ari delako frogatzat 
jo zuen Confebaskeko 
buruak. Nolanahi ere, su 
etena eta bakea sinonimo ez 
direla iritzi zion, «gainditu 

Bortizkeriarako arrazoi politiko eta 
sozialak daude Jose Mari Kortaren ustez 
• CONFEBASK-EKO 

idazkari Jose Mari 
Korta itxaropentsu 
azaldu zen, «bake 
prozesuaren alde 
ematen ari diren au
rrerapausoak atze
rapausoak baino na
barmenki garrantzi
tsuagoak direlako». 
Kortak «oso positibo
tzat» jo zuen Ibarre
txe lehendakari
aren izandako elka
rrizketa. Bere ustez, 
solasaren bidez, la
saitasunez eta era 
demokratikoan egi
ten diren saialdi 

guztiak txalogarriak 
dira. HBk azken hi
labeteotan egindako 
apustua ere begi 
onez ikusi zuen, 
Confebaskeko beste 
lau ordezkarirekin 
batera bileraren on
doren egindako 
adierazpenetan. 

Azken asteotako 
gertaerak ere ekarri 
zituen gogora, bake
rako bidean jarririko 
oztopoak direlako 
an. N olanahi ere, 
«espero zitekeen bai
no gutxiago» izan di
ra euskal politika az-

toratu duten azken 
gertakarien aurkako 
bortizkeri jazoerak, 
Kortak aditzera 
eman zuenez, eta 
«ilusioz» aztertu zu
en hori. Kale eraso
ak «arazo politiko eta 
sozial batzuei eman
dako erantzuna» di
ra, Confebasken or
dezkariaren ustez. 
Erantzun horien 
«bultzatzaile zirenek 
burua hotz izaten ja
kin dute, joko horre
tan erori gabe». «J en
de horien liderrek 
oso mezu positiboak 

eman dituzte egune
ro, eta itxaropenera
ko berria da hori», 
esanzuen. 

Arazoak egon ba
daudela baina «ho
rrelako prozesuetan 
ohikoa» dela adierazi 
zuen Kortak. Euskal 
Herriak bizi duen 
prozesu politikoak 
«lasaitasuna behar 
du, bortizkeria ezin 
baita epe motzean 
amaitu» . Irlandako 
kasua jarri zuen adi
bidetzat Jose Mari 
Korta enpresarien 
ordezkariak. 

beharreko oztopo asko gera
tzen baitira» enpresarien 
elkarteko lehendakariaren 
iritziz. 

Espainiako polizia 
baten autoa 
erretzen saiatu dira 
Irunean 

• Erasoak ez zuen ia 
kalte materialik 
eragzn 

Agentziak / lrui1ea 
... 

IRUNEKO Polizia Zuzen
daritza Nagusiko polizia 
baten autoa erretzen saia
tu ziren atzo arratsaldean 
Irunean , iturri ofizialek 
jakinarazi dutenez. 

Gertaerak arratsalde 
hasieran izan ziren. Aur
pegia estalita zeramaten bi 
lagunek Iruneko Txantrea 
auzoko Alfonso Beorlegi 
kalean zegoen Nissan 
Micra autoari su eragiteko 
likidoa bota eta su eman 
zioten. Nafarroako matri
kuladun auto hori polizia 
espainol batena zela 
baieztatu zuten polizia itu
rriek. 

Erasoak, nolanahi ere, 
ez zuen kalte material 
handirik sortu, poliziaren 
senideek zer gertatzen ari 
zen ikusi , kalera jaitsi eta 
sua amatatzea lortu bai
tzuten. 
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